
A miskolci lengyel lakás története 

 

Az első Miskolci Lengyel Kisebbségi Önkormányzat 1998-ban alakult. Elnöke Molnár István volt. 

A Miskolc, Tízes honvéd utcában 2000-ben kaptak az akkori városvezetéstől – a többi kisebbségi 
önkormányzathoz hasonlóan – egy kétszobás, 51 négyzetméteres bérlakást ingyenes használatra, azzal 
a feltétellel, hogy csak a rezsi költségeket kell fizetni. A bérleményt saját költségvetésükből felújították 
és berendezték. Itt kerültek megtartásra a testületi ülések, különböző rendezvények, majd egy ideig a 
lengyel nyelviskola is itt működött. 

Pár szó ez utóbbiról. Az Országos Lengyel Kisebbségi Önkormányzat támogatásával Miskolcon, két 
csoporttal 1999-ben kezdődött gyerekek részére a lengyel nyelvoktatás a Bulgárföldi általános 
iskolában. Szewczuk Anna és Fábián Grazsina voltak a tanárok. 2003-ban - amikor már csak egy csoport 
volt - a tanterem bérleti díjának megtakarítása céljából átköltöztek a lengyel lakásba. Ebben a 
formában 2007-ig működött a képzés, amikor a kevés jelentkező miatt megszűnt. Sajnos ezt az óta sem 
sikerült újra indítani. 

A lakás fenntartási költségeinek fokozatos emelkedésével párhuzamosan csökkentek a lengyel 
önkormányzat állami, városi támogatásai, illetve ritkultak a pályázati kiírások. Már 2008 óta 
napirenden volt – 2002 és 2010 között Fábián Sándor volt az elnök – a lakás leadásának kérdése. De 
még a 2010-ben megválasztott testület is bízott abban, hogy változás következik be a támogatási 
rendszerben. 

Nem ez történt. 2011-től úgy az állami, mint a városi támogatás a felére csökkent. Ez a két forrás évi 
750 ezer forintot körül alakult. Ebből a lakás rezsije éves szinten elvitt kb. 450 ezer forintot. A 
legmagasabb a központi fűtés számlája volt. 

Nem lehetett tovább halogatni a döntést! 2012. június 19-én kiköltöztünk a városi önkormányzat által 
biztosított raktárhelységbe és másnap leadtuk a lakást a Miskolci Ingatlankezelő Zrt-nek. 

Önkormányzatunk tagjai június 16-án jöttek össze utoljára a lakásban, melyet 12 évig használtunk. 
Bárcziné Sowa Halina - mostani elnökünk - beszédében elmondta, igaz, hogy meg kell tőle válnunk, de 
nem mondtunk le arról, hogy egy olcsóbb (pl. gázos) önkormányzati lakáshoz jussunk és ott folytassuk 
tevékenységünket. 

Nagy köszönetet érdemelnek a költöztető brigád tagjai, akik társadalmi munkában hajtották végre a 
feladatot. Ők a következők voltak: Bárcziné Sowa Halina, Kerekes János, Fekete Dénes, Rásonyi István, 
Nagy István és Szeghalmi András. 
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